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Rada Miejska w Pleszewie 

Protokół nr LXXXI/2024 

 

LXXXI sesja w dniu 29 lutego 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto 29 lutego 2024 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Dariusz Dryjański 

2. Renata Garsztka 

3. Bernadeta Gawrońska 

4. Wiesława Gil 

5. Adela Grala-Kałużna 

6. Piotr Hartleb 

7. Elżbieta Hyla 

8. Grzegorz Jenerowicz 

9. Błażej Kaczmarek 

10. Eryk Kowcuń 

11. Piotr Kusiakiewicz 

12. Maciej Ładziński 

13. Kinga Melka 

14. Jolanta Molska-Elias 

15. Jan Noskowski 

16. Jan Sroczyński 

17. Anita Szczepaniak 

18. Karol Szehyński 

19. Katarzyna Trawińska 

20. Małgorzata Wysocka-Balcerek 

21. Dorota Żarnowska 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 protokołu.  

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia LXXXI sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala - Kałużna, która stwierdziła, że na sali 

znajduje się 21 radnych, czyli Rada jest władna do podejmowania uchwał. Przewodnicząca przywitała wszystkich 

zebranych w szczególności prelegenta Pana Marcina Jóźko. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów Nr LXXVIII/2023 z dnia 28 grudnia 2023 r., Nr LXXIX/2024 z dnia  

17 stycznia 2024 r. oraz Nr LXXX/2024 z dnia 14 lutego 2024 r. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Pleszewie podjętych w II półroczu  

2023 r. 

6. Wyniki diagnozy potrzeb, zasobów i potencjałów społeczności lokalnej Miasta i Gminy 

Pleszew w zakresie usług społecznych – prelekcja Pana Marcina Jóźko (realizator zadania: 

Lokalne Badania Społeczne). 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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a) nadania Panu Ryszardowi Bosackiemu tytułu „Zasłużony dla Rozwoju Miasta  

i Gminy Pleszew”, 

b) zmiany Statutu Miasta i Gminy Pleszew, 

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 

Straży Pożarnych, 

d) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości  

w gminie Pleszew, 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny, 

f) nadania nazw drogom wewnętrznym, 

g) oceny aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

h) zmiany uchwały nr XXIV/219/2020 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 września 2020 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru w obrębie wsi Dobra Nadzieja i Ludwina, gmina Pleszew, 

i) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 

2024-2026, 

j) przyjęcia Programu Usług Społecznych dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026, 

k) zmiany uchwały Nr XXIX/273/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 11 marca 2021 r.  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 

2021-2025, 

l) upoważnienia dyrektora Centrum Usług Społecznych w Pleszewie do wydawania decyzji  

o przyznaniu dodatku energetycznego, 

m) upoważnienia dyrektora Centrum Usług Społecznych w Pleszewie do prowadzenia 

postępowań oraz wydawania decyzji z zakresu świadczeń pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów, 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata  

2024– 2039, 

o) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku obrad 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

3. Przyjęcie protokołów Nr LXXVIII/2023 z dnia 28 grudnia 2023 r., LXXIX/2024 z dnia 17 stycznia 2024 

r. oraz LXXX/2024 z dnia 14 lutego 2024 r. 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów Nr LXXVIII/2023 z dnia 28 grudnia 2023 r., LXXIX/2024 z dnia 17 stycznia 2024 r. oraz 

LXXX/2024 z dnia 14 lutego 2024 r.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Pleszewie podjętych w II półroczu 2023 r. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

6. Wyniki diagnozy potrzeb, zasobów i potencjałów społeczności lokalnej Miasta i Gminy Pleszew  

w zakresie usług społecznych – prelekcja Pana Marcina Jóźko (realizator zadania: Lokalne Badania 

Społeczne). 

 

Pan Marcin Jóźko realizator zadania: Lokalne Badania Społeczne poinformował, że badania były 

przeprowadzone pod koniec zeszłego roku. Diagnoza potrzeb, zasobów i potencjałów lokalnych jest absolutną 

podstawą, aby tworzyć nowe instytucje, nowy program i projektować to, co nazywa się usługami społecznymi. 

Od 2019 r. cały czas jesteśmy w nowym obszarze, gdyż w Polsce powstają Centra Usług Społecznych. W tym 

momencie w kraju działa ponad 50 CUS-ów i nadal powstają nowe. Zatem Pleszew jest teraz w pewnym trendzie, 

jest innowatorem społecznym.  

Pan M. Jóźko wskazał, że od 3 lat ma okazję prowadzić w CUS-ach diagnozy, doradzać, szkolić i być blisko 

całego tego procesu. Ponadto współtworzy Krajowe Forum CUS, co jest istotnym przedsięwzięciem sieciującym 

całe środowisko w pomocy i polityce społecznej, jest to całkiem nowe podejście.  

W celu wprowadzenia wyjaśnił czym są usługi społeczne. 

W ustawie z roku 2019 zdefiniowano 14 obszarów usług społecznych: polityka prorodzinna, wspieranie rodziny, 

system pieczy zastępczej, pomoc społeczną, promocja i ochrona zdrowia, wspieranie osób niepełnosprawnych, 

edukacja publiczna, przeciwdziałanie bezrobociu, kultura, kultura fizyczna i turystyka, pobudzanie aktywności 

obywatelskiej, mieszkalnictwo, ochrona środowiska, reintegracja zawodową i społeczną. Zakres jest bardzo 

szeroki, ale nie ma twardych inwestycji infrastrukturalnych i komunikacji publicznej. Jednak wszystkie 

przeprowadzone badania wskazują, że te rzeczy są ze sobą powiązane. Jeżeli odbiorcy mają korzystać z lokalnych 

usług społecznych np. kulturalnych, to często mają ograniczoną zdolność mobilną i muszą dojechać np. 

komunikacją zbiorową.  

Pojawiają się dwa ważne pojęcia: rozwój społeczny i jakość życia. Rozwój społeczny, to zdolność do 

zaspakajania potrzeb, a jakość życia, to poziom satysfakcji z różnych obszarów życia, oferty lokalnej. Są to dwa 

kluczowe obszary w rozumieniu CUS-ów. 

Etapów badania było kilka tzw. triangulacja metodologiczna, czyli łączenie różnych metod badawczych, 

ilościowych, jakościowych, zgodnie z logiką badań społecznych. Diagnoza była zrobiona „na bogato”. Biorąc 

pod uwagę liczebność populacji gminy i standardy, jakie są przy tworzeniu tego typu diagnoz, badanie było 

wykonane na 500 osobach - internetowo, telefonicznie i ankiety na papierze. Zatem przy gminie 30 000 

mieszkańców jest dość sporo osób.  

W pierwszej kolejności, w etapie wstępnym dokonano analizy zastanych danych statycznych, dokumentów 

strategicznych i programowych, raportów z badań ekspertyz. Kolejno statystyka ilościowa. Następnie 

przeprowadzono badania jakościowe, które polegały na spotkaniach indywidualnych, lub grupowych.  

W spotkaniach brali udział przedstawiciele wybranych grup odbiorców usług społecznych: seniorzy, osoby  

z niepełnosprawnościami i ich rodziny, młodzież, przedstawiciele lokalnych instytucji publicznych, 

przedstawiciele realizatorów usług społecznych (organizacji pozarządowych, przedsiębiorców), przedstawiciele 

rad osiedli, sołtysów). 
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Nie da się zbudować diagnozy z pominięciem najważniejszych trendów społeczno-demograficznych i są one 

punktem wyjścia do ustaleń tej diagnozy. Depopulacja, czyli zmniejszenie liczby mieszkańców w gminie, ujemny 

przyrost naturalny, ruchy migracyjne, wzrost udziału seniorów w populacji, spadek odsetka ludności w wieku 

produkcyjnym. Istotną kwestią jest również pomoc społeczna. W 2022 r. z pomocy społecznej korzystały 422 

osoby i to jest nieco więcej niż średnia krajowa. Powody korzystania z pomocy społecznej są różne: długotrwała 

lub ciężka choroba, niepełnosprawność, bezrobocie, ubóstwo, bezradność w sprawach opiekuńczo-

wychowawczych, potrzeba ochrony macierzyństwa, na samym końcu, poniżej danych jest uzależnienie, które  

w innych tego rodzaju danych są zazwyczaj wysoko.  

Z informacji, które są istotne i wyróżniają gminę należy wskazać, że dostęp do usług ochrony zdrowia jest 

niewystarczający. Wskazują na to dane obiektywne, jak i opinie mieszkańców wynikające z ankiety. Chodzi 

przede wszystkim o dostęp do lekarzy specjalistów. Jest to dość powszechnie występujący problem w Polsce, 

służba zdrowia niedomaga. Natomiast dostęp do usług aptecznych jest dobry, stopa bezrobocia jest nieco wyższa 

niż w województwie wielkopolskim, ale niższa niż w Polsce. Jest dość niska liczba podmiotów gospodarczych  

w porównaniu do danych krajowych i województwa wielkopolskiego. Mamy dość dużą liczbę organizacji 

pozarządowych, więc gmina jest społecznością dość aktywną. Ocena edukacji wypada dość dobrze. Natomiast 

dane obiektywne związane chociażby z wynikami egzaminów ósmoklasisty wskazują, że nie są one najlepsze. 

Udział w kulturze wypada bardzo dobrze w ocenie mieszkańców. Dostęp do tych usług jest jednym z atutów. 

Liczba placówek kulturalnych jest mała, ale nie jest to miarodajne, gdyż oferta kulturalna może być w różny 

sposób zorganizowana. Dostęp do usług bibliotecznych jest również wysoki.  

Kolejno zestawienie ze spotkań, które się odbywały. Rozmawiano o tym co mieszkańcom w gminie podoba się,  

a następnie płynnie przechodzono do krytyki, czyli tego co ich irytuje.  

Mocne strony gminy, to m.in. kompaktowość, dostępność w takiej ludzkiej skali, kameralność, „miasto  

15-minutowe”, dobre relacje międzyludzkie, brak anonimowości, dostęp do usług kulturalnych, sport i rekreacja 

(basen, kręgielnia, w przyszłości lodowisko), placówki edukacyjne (infrastruktura, wysoka jakość kształcenia), 

estetyka, krajobraz, zieleń, ekologia, inwestycje drogowe, ścieżki rowerowe, aktywność społeczna, która ma 

charakter środowiskowy np. seniorzy, którzy czują się bardzo dobrze w Pleszewie, mieszkania komunalne  

i socjalne, placówki handlowe oraz puby, knajpy. 

Słabe strony gminy, to m.in.: brak porządku (niesprzątanie po psach, brak segregacji odpadów), hałas  

i intensywny ruch samochodowy w centrum Pleszewa, dostępność i jakość usług ochrony zdrowia (lekarze 

specjaliści, terapie, SOR), brak poczucia bezpieczeństwa (mało estetyczne lub niebezpieczne miejsca, jak np. 

ruiny przychodni przy ul. Poznańskiej), brak „Dni Pleszewa”, stan infrastruktury drogowej (studzienki 

kanalizacyjne, chodniki przy trasie krajowej), bariery architektoniczne, krawężniki, podjazdy, bezdomność, 

transport/komunikacja zbiorowa (wszystkie grupy badanych mówiły o tym samym, czyli o niedogodnych 

połączeniach), miejsca spotkań (świetlice, kluby). 

W raporcie są szczegółowe wskazania, jak poszczególne grupy postrzegają gminę, jakie są ich potrzeby. Kategorii 

może być dość dużo. Jednak te potrzeby należałoby analizować poprzez pewne etapy życia od lat najmłodszych 

do lat senioralnych. W tym czasie potrzeby ulegają zmianie, ewoluują. W Polsce i polityce społecznej naszego 

kraju jest modne pojęcie deinstytucjonalizacja, czyli przejście od tradycyjnej opieki sprawowanej przez instytucje 

np. DPS, Dom Dziecka, do form środowiskowych, co dobrze wpisuje się w nurt usługowy. 

Partycypacja i aktywność społeczna pozostaje na przeciętnym poziomie. We wszystkich rankingach, jako kraj 

jesteśmy na jednym z ostatnich miejsc, jeżeli chodzi o kapitał społeczny. Zatem gmina Pleszew nie wyróżnia się 

tutaj.  

Ocena jakości życia wypada tak, że jest 58% ocen pozytywach, a 27% negatywnych i niski poziom polaryzacji 

danych. Jest niski udział procentowy w skrajnych wynikach zarówno pozytywnych, jak i negatywnych, nie ma 

nic radykalnego.  

Następnie przedstawił obszary, sfery życia, które w wyniku badania są postrzegane jako mocne i słabe. 

Zdecydowanie na plus: kultura, oferta edukacyjna, sport rekreacja i oferty dla seniorów. Na minus: ochrona 

zdrowia, aktywizacja zawodowa, usługi dla osób niepełnosprawnych, różne działania zmierzające do 

wzmacniania obywatelskiej aktywności. 

Ocena jakości usług instytucji i organizacji lokalnych. Wyniki trzeba umiejętnie czytać, gdyż różnorodność  

i specyfika jest duża. Na podstawie danych kultura jest wysoko oceniana, usługi Urzędu MiG również.  

Kolejno przedstawiono preferowane działania w sferze społecznej w okresie najbliższych lat. Najistotniejsze  

z punktu widzenia mieszkańca jest: poszerzenie oferty i zwiększenie dostępu do usług ochrony zdrowia, 

tworzenie miejsc spędzania czasu wolnego (więcej miejsc dla młodzieży, żeby budować kapitał społeczny), 

terapia i pomoc psychologiczna oraz psychiatryczna (pandemia wzmocniła negatywny trend, potrzeby są obecnie 

większe). 
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Mieszkańcom zaprezentowano kilkanaście usług społecznych i mogli się wypowiadać w trzech kategoriach. 

Zapotrzebowanie na usługi społeczne było następujące: programy wspomagające zdrowie i zdrowy tryb życia, 

usługi rehabilitacji, fizykoterapii i fizjoterapii, mobilny fizjoterapeuta, wsparcie psychologiczne i terapeutyczne 

dla dorosłych.  

Następnie przedstawił grupy wiekowe i kategorialne, dla których usługi będą skierowane. 

Kolejna kwestia, to gotowość do ponoszenia opłat. W idei usług społecznych nie mieści się tworzenie 

komercyjnego modelu, czyli te usługi nie po to są. System, który CUS za chwilę będzie koordynował nie jest po 

to, żeby miasto zarabiało na usługach społecznych, żeby tworzyć taką komercyjną zarobkową działalność wokół 

tego. Opłaty tak naprawdę będą pewnym uzupełnieniem. Od 2019 r. powstało ponad 40 CUS-ów, które miały 

finansowanie ze środków Unii Europejskiej. Był to projekt pilotażowy, w związku z powyższym cały proces 

przekształcenia tych Centrów Usług Społecznych był sfinansowany z Unii i ważne założenie było takie, że usługi 

przez okres trwania projektu, czyli ok. 3 lat będą bezpłatne. Teraz jest sytuacja, że projekty się skończyły, a były 

zbudowane oczekiwania, którym należało sprostać. Miasto, gmina musi szukać własnych środków, bądź 

kolejnego finansowania, żeby podołać i powiedzieć mieszańcom, że teraz muszą płacić, przynajmniej w jakimś 

wymiarze. Pleszew jest w tej lepszej sytuacji, że będzie przyzwyczajać mieszkańców do tego bardziej 

funkcjonalnego, racjonalnego modelu. Robiąc badania ewaluacyjne wychodziło na to, że tam gdzie CUS 

funkcjonuje, to mieszkańcy są zadowoleni, pracownicy również i nie ma powrotu do tego co było wcześniej. Jest 

to ważna, jakościowa zmiana funkcjonowania. Pleszew również jest w różnych trendach. CUS, to smart polityka 

społeczna, obszar inwestycyjny, aktywny, wyjście poza tradycyjne pomaganie i reaktywne skupianie się na 

potrzebach różnych trudnych grup odbiorców i mamy zrobić konkretne usługi i oferty dla lokalnych 

mieszkańców. Odwracamy logikę i całą optykę, sposób funkcjonowania tego rynku i po to są opłaty. CUS-y, 

które miały od początku darmowe usługi doświadczały deklaracji ludzi w usługach, a potem nie przychodzili. 

Zaznaczyć jednak należy, że z badań wynika, że jest dość niski poziom przyzwolenia mieszkańców MiG Pleszew 

na płatne usługi. Zatem należy nad mieszkańcami popracować i pokazać korzyści skorzystania z oferty. 

Następnie kluczowe ustalenia badawcze. Usługi społeczne, to kwestia współpracy międzyinstytucjonalnej, 

międzysektorowej, gdyż co do zasady tylko i wyłącznie wtedy system będzie funkcjonował. Ważnym elementem 

są organizacje pozarządowe, albo podmioty ekonomii społecznej. W koncepcji usług społecznych i CUS-u mieści 

się zlecanie tych usług. Wyzwaniem jest włączenie osób, które nie są aktywne i nie korzystają z lokalnej oferty.   

Są dwie grupy organizacji, jedna to takie organizacje, które dość mocno współpracują z miastem. Wykonują 

zadania publiczne, startują z powodzeniem w konkursach, realizują różne powierzone zadania i ta współpraca 

jest dobrze oceniana przez obie strony. Jest też druga grupa organizacji wyłączonych z tego systemu i oni mają 

bardziej krytyczną ocenę. Pula argumentów związana z interpretacją jest różna. Jest taka grupa organizacji 

podmiotów nie współpracujących z miastem i wykazujących się nieufnością.  Zatem dla takich postaw jest to 

również wyzwanie. Ważne, aby pracować na zasobach organizacji pozarządowych, Kół Gospodyń Wiejskich, 

Ochotniczych Straży Pożarnych, sołectw i osiedli. Warto aktywizować, uspołeczniać, budować tzw. podglebie, 

żeby można było współpracować i efektywnie świadczyć ofertę usług społecznych. W kwestii transportu z jednej 

strony możemy myśleć o budowaniu usług mobilnych np. dojeżdżać do odbiorcy z usługą, a z drugiej strony 

możemy stworzyć system zdywersyfikowany w oparciu o różne miejsca np. świetlice wiejskie, kluby.  

Poziom wiedzy mieszkańców jest niski, ponieważ skąd mogą wiedzieć czym są usługi społeczne. Teraz można 

przeprowadzić tego typu kampanię informacyjną. Ważne jest, aby upowszechniać ideę CUS-u, czyli powiedzieć, 

że można przyjść do nowej instytucji i zapytać „co dla mnie macie”? Nie będzie to już instytucja pomocy 

społecznej, tylko usług. W CUS-ie powinna być kompetentna osoba, która wysłucha , zbada sytuację danej osoby, 

jej indywidualne potrzeby i będzie w stanie taką konkretną ofertę zaproponować. Nie będzie to oferta, którą 

będzie tylko CUS organizował, ale CUS może być takim  punktem informacyjnym, gdzie jesteśmy w stanie się 

dowiedzieć, co w mieście funkcjonuje. Rolą CUS-u będzie świadczenie kompleksowej informacji w jednym 

miejscu. Musimy również zbudować rozpoznawalność tej nowej instytucji i jej wizerunek. Budowanie wizerunku 

będzie wiązało się z odklejeniem od negatywnego stereotypu pomocy społecznej. Osoby z pewnymi problemami 

znajdą swoje miejsce w CUS-ie, tylko będzie tam pion pomocowy i pion usługowy, zatem kompleksowość 

działania. CUS będzie instytucją działającą w pewnym trendzie. Będzie się to wiązało z pewnymi wyzwaniami 

wewnętrznymi i zewnętrznymi. Musi być zbudowany wizerunek bez barier, zmieniona filozofia na działanie 

dwutorowe i w pomocy społecznej i w nowoczesnym proaktywnym, proinwestycyjnym społecznie nurcie 

usługowym. W samej instytucji będzie to trzeba pogodzić i zadbać o integrację. CUS-y, które już funkcjonują 

mają z tym problem, zawsze jest to wyzwaniem i nie dzieje się to z dnia na dzień, jest to długotrwały proces. Nie 

można oczekiwać szybkich rezultatów. Zmiany będą powolne, ewolucyjne i etapowe.  

Ważne są warunki i zasady współpracy, jakie miasto i CUS zaoferują lokalnym podmiotom, organizacjom 

pozarządowym. Chcemy budować lokalny rynek i lokalnych usługodawców, a w tej chwili sytuacja jest taka, że 
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lokalni usługodawcy są na niskim poziomie rozwoju, funkcjonując raczej w takim tradycyjnym modelu 

dotacyjnym, czyli biorą granty i realizują zadania publiczne. Natomiast tutaj rynek ma być profesjonalny, stały 

stabilny. Wchodzimy tutaj w całkiem inne kategorie, jak np. kwestia organizacji tych usług, kwestia zadowolenia, 

jakości usług. Trzeba będzie również zmierzyć na ile mieszkańcy są zadowoleni z usług. 

Ostatnia kwestia to rola CUS. Zatem CUS ma być podmiotem sieciującym, wzmacniającym współpracę, Ma 

budować współpracę międzyinstytucjonalną. Będzie organizatorem, koordynatorem usług, punktem 

informacyjnym. CUS będzie diagnostą, ekspertem w sprawach społecznych, doradcą w obszarze rozwoju gminy. 

Podmiotem wspierającym realizatorów, budującym rynek/sektor usług społecznych. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy w MGOPS-ie/CUS-ie będzie konieczne zwiększenie zatrudnia w związku  

z reorganizacją? Ponadto, czy do części ofert świadczonych przez CUS będą jakieś narzędzia, które mogą być 

wykorzystane do informacji, dla zainteresowanych? Czy gminy korzystały z narzędzi informatycznych? 

 

Pan Marcin Jóźko realizator zadania: Lokalne Badania Społeczne poinformował, że narzędzia informatyczne to 

przyszłość. Tego typu rozwiązania „rodzą się w bólach”. Na samym początku w roku 2021, kiedy powstały 

pierwsze CUS-y Ministerstwo Rodziny powszechnie informowało, że będzie dla gmin. takie informatyczne 

narzędzie do zarzadzania usługami. Do dzisiaj nie powstało. Poszczególne gminy radzą sobie na różne sposoby, 

najczęściej exelem. Dobrze byłoby stworzyć takie narzędzie, które pozwala, aby CUS mógł precyzyjnie 

zarządzać usługami, podstawowymi informacjami i z drugiej strony, żeby mieszkaniec miał do tego dostęp. 

Zatem jakaś dostępna aplikacja działająca w dwie strony.  

Jeżeli chodzi o zatrudnienie w CUS-ie, to co do zasady wprowadzając nowe zadania, wprowadza się nowe 

kategorie profesjonalistów, którzy będą w tym nowym pionie usługowym funkcjonować. Nawet ustawa 

wprowadza nowe zawody, są konkretne szkolenia i są w projekcie ujęte. Np. koordynatorzy indywidualnych 

planów usług społecznych, jest to nowa forma zawodu, takiego profesjonalisty, który będzie w CUS-ie i do niego 

mieszkaniec może przyjść i ta osoba powinna udzielać wszystkich informacji. Mamy również organizatorów 

społeczności lokalnych oraz organizatorów usług społecznych. Zatem jest kilka nowych kategorii. System usług 

społecznych nie jest po to, żeby oszczędzać. Chcemy budować jakość, budować rozwój społeczny i jeśli chcemy 

wymagać, to musi to również kosztować. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że chciała uświadomić, że to będzie kosztować, ale dla dobra społeczeństwa. 

 

Burmistrz A. Ptak zapytał o pożytek publiczny, czy w tym stanie prawnym konkursy w ramach pożytku 

publicznego może ogłaszać CUS? Do tej pory był z tym problem i wszystkie konkursy ofert organizuje UMiG. 

Zatem, czy w tym modelu środki w ramach pożytku publicznego i same konkursy są organizowane w tych 

jednostkach? Czy też środki, które do tej pory były do dyspozycji Urzędu są przekazywane do CUS-u i on w innej 

formie prawnej zleca?   

 

Pan Marcin Jóźko realizator zadania: Lokalne Badania Społeczne poinformował, że są takie przypadki i CUS 

może podejmować takie działania. Następnie odniósł się do badań, jakie przeprowadzono w województwie 

warmińsko-mazurskim dotyczących tego, na ile sektor ekonomii społecznej i organizacje pozarządowe są 

przygotowane do tego, żeby być profesjonalnymi realizatorami usług społecznych. W tym momencie wskazano 

najważniejsze czynniki sukcesu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) nadania Panu Ryszardowi Bosackiemu tytułu „Zasłużony dla Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew”, 

 

Burmistrz A. Ptak uzasadnienie, to głównie wniosek Prezesa PCM w Pleszewie wsparty wcześniejszymi osobami, 

które zarządzały PCM oraz uzupełnione przedstawicielami Bractwa Kurkowego.  

 

Głosowano w sprawie: 

nadania Panu Ryszardowi Bosackiemu tytułu „Zasłużony dla Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew”.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wręczenie nastąpi na uroczystym spotkaniu. 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/695/2024 w sprawie nadania Panu Ryszardowi Bosackiemu tytułu 

„Zasłużony dla Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew”. Uchwała stanowi załącznik nr 2 protokołu. 

 

b) zmiany Statutu Miasta i Gminy Pleszew, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zmiany są porządkujące. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Statutu Miasta i Gminy Pleszew.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/696/2024 w sprawie zmiany Statutu Miasta i Gminy Pleszew. Uchwała 

stanowi załącznik nr 3 protokołu. 

 

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 

Pożarnych, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/697/2024 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych. Uchwała stanowi załącznik nr 4 protokołu. 
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d) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 

Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości w gminie Pleszew, 

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek poinformował, że temat był przerabiany przez poprzedni rok. Były konsultacje  

z mieszkańcami dotyczące nazewnictwa. Właściwie nic się nie zmieni, zostanie dodana nazwa „wieś”. Na 

zebraniach soleckich przegłosowano te sprawy. Wsie będą w ramach dotychczasowych sołectw. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody 

Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości w gminie Pleszew.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/698/2024 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości 

w gminie Pleszew. Uchwała stanowi załącznik nr 5 protokołu. 

 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/699/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w 

drodze darowizny. Uchwała stanowi załącznik nr 6 protokołu. 

 

f) nadania nazw drogom wewnętrznym, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazw drogom wewnętrznym.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/700/2024 w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym. Uchwała 

stanowi załącznik nr 7 protokołu. 

 

g) oceny aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek poinformował, że jest to dokument, który musi być uchwalony co najmniej raz  

w ciągu kadencji. Nic nowego nie wnosi, ponieważ w ubiegłym roku zmieniała się ustawa o planowaniu 

przestrzennym. Wg obowiązującej ustawy do 2025 r. będziemy zobligowani do uchwalenia planu ogólnego,  

w zamian za studium. Dlatego w związku ze zmianami przepisów zmienią się również dokumenty uchwalane 

przez radnych. Należało dopełnić formalności.   

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

oceny aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/701/2024 w sprawie oceny aktualności miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. Uchwała stanowi załącznik nr 8 protokołu. 

 

h) zmiany uchwały nr XXIV/219/2020 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 września 2020 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie 

wsi Dobra Nadzieja i Ludwina, gmina Pleszew, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XXIV/219/2020 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 września 2020 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie wsi 

Dobra Nadzieja i Ludwina, gmina Pleszew.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 
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Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/702/2024 w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/219/2020 Rady 

Miejskiej w Pleszewie z dnia 24 września 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie wsi Dobra Nadzieja i Ludwina, gmina Pleszew. Uchwała 

stanowi załącznik nr 9 protokołu. 

 

i) uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/703/2024 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026. Uchwała stanowi załącznik nr 10 protokołu. 

 

j) przyjęcia Programu Usług Społecznych dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu Usług Społecznych dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/704/2024 w sprawie przyjęcia Programu Usług Społecznych dla Miasta 

i Gminy Pleszew na lata 2024-2026. Uchwała stanowi załącznik nr 11 protokołu. 

 

k) zmiany uchwały Nr XXIX/273/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 11 marca 2021 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2021-2025, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
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zmiany uchwały Nr XXIX/273/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 11 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla 

Miasta i Gminy Pleszew na lata 2021-2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/705/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/273/2021 Rady 

Miejskiej w Pleszewie z dnia 11 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2021-2025. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 protokołu. 

 

l) upoważnienia dyrektora Centrum Usług Społecznych w Pleszewie do wydawania decyzji o przyznaniu, 

dodatku energetycznego, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

upoważnienia dyrektora Centrum Usług Społecznych w Pleszewie do wydawania decyzji o przyznaniu dodatku 

energetycznego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/706/2024 w sprawie upoważnienia dyrektora Centrum Usług 

Społecznych w Pleszewie do wydawania decyzji o przyznaniu dodatku energetycznego. Uchwała stanowi 

załącznik nr 13 protokołu. 

 

m) upoważnienia dyrektora Centrum Usług Społecznych w Pleszewie do prowadzenia postępowań oraz 

wydawania decyzji z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

upoważnienia dyrektora Centrum Usług Społecznych w Pleszewie do prowadzenia postępowań oraz wydawania 

decyzji z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/707/2023 w sprawie upoważnienia dyrektora Centrum Usług 

Społecznych w Pleszewie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji z zakresu świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. Uchwała stanowi załącznik nr 14 protokołu. 

 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039, 

 

Skarbnik A. Baurycza poinformowała, że autopoprawka została szeroko omówiona na posiedzeniu Komisji 

Budżetu i Spraw Gospodarczych oraz przedłożona w eSesji dotyczy środków, które otrzymaliśmy w ramach 

dotacji od Wojewody i w ramach Funduszu Pomocy. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/708/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039. Uchwała stanowi załącznik nr 15 protokołu. 

 

o) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024. 

 

Skarbnik A. Baurycza poinformowała, że autopoprawka wynika z otrzymania środków od Wojewody i w ramach 

Funduszu Pomocy. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, 

Elżbieta Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Eryk Kowcuń, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, 

Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, 

Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXI/709/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Pleszew na rok 2024. Uchwała stanowi załącznik nr 16 protokołu. 

 

8. Sprawy różne. 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że Komendant Powiatowy Policji zwrócił się z pismem do samorządu 

miejskiego i powiatowego o współfinansowanie samochodu policyjnego. Wstępna deklaracja była taka,  

że samorządy przeznaczą po 50%. Drugą połowę daje Komenda Główna Policji. Samochód w całości będzie 

wykorzystywany na potrzeby MiG Pleszew.  

 

Radny J. Noskowski stwierdził, że o rolnikach mówi się bardzo dużo, wystarczy włączyć telewizję, radio, 

przejrzeć internet. Czy jednak wsłuchano się w treść informacji? Mówi się, że znowu rolnicy protestują, że znowu 

drogi zablokowane, że trzeba szybciej wyjść do pracy, inną drogą zaprowadzić dzieci do szkoły, że będzie trudniej 

wyjechać na weekend. Należy się wspólnie zastanowić ile w tych informacjach o rolnikach jest treści  

o przyczynach takiego stanu rzeczy, że rolnicy znowu muszą wychodzić na ulice, żeby zwrócić na siebie chociaż 

odrobinę uwagi.  

Jestem rolnikiem kolejnego pokolenia i postaram się w skrócie wytłumaczyć, dlaczego dzisiaj sytuacja jest tak 

tragiczna i dlaczego rolnicy muszą wyjść na ulicę. Po to, żeby nie prosić, ale wręcz błagać o uwagę tych, którzy 

mają realny wpływ na sytuację nas wszystkich. Czy słyszał ktoś o zbożu technicznym? Nikt tak naprawdę nie 

wie kto wymyślił ten termin i nikt do tego się nie przyznaje. Zboże techniczne, to zboże gorszej jakości. Chociaż  

w tym przypadku nie powinno się mówić o jakości zbóż, gdyż jakość tego zboża nie jest badana. Mówiąc 

najprościej, takie zboże nie nadaje się do celów konsumpcyjnych. Nie można z niego wypiekać pieczywa, nie 

można dodawać do jakichkolwiek produktów spożywczych, a nie jest tajemnicą, że od jakiegoś czasu dzieje się 

inaczej. Zboże techniczne mogłoby być wykorzystywane do produkcji alkoholu, ale takiego, z którego robi się 

płyn do spryskiwaczy. Ziarna, które nie przeszły żadnych badań nie wiadomo, czy spełniają normy jakościowe 

trafiają dzisiaj do polskiej żywności. Takie zboże przyjeżdża do nas z Ukrainy i nikt nie wie ile tego jest. Możliwe, 

że nawet setki tysięcy ton przekracza dziennie polską granicę. Być może niektórzy zauważyli, że chleby,  

z niektórych piekarni smakują już inaczej. Nie są tej samej jakości, do której przywykliśmy. Kilka dni temu 

wspominano drugą rocznicę wybuchu wojny na Ukrainie. Pamiętamy obrazy, cały świat patrzył na Ukrainę  

i podziwiał bohaterstwo Ukraińców, ale i nas – Polaków. Daliśmy i dajemy z siebie wszystko, pomagamy na 

wszelkie możliwe sposoby, musimy jednak pamiętać, że mamy swoje potrzeby i pomagając Ukrainie nie możemy 

działać na własną szkodę. Chodzi o to, że rolnicy nie są w stanie konkurować z ukraińskim rynkiem zbytu. 

Dlaczego? Dlatego, że jesteśmy w Unii Europejskiej i musimy przestrzegać prawa wspólnotowego. Nas 
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obowiązują restrykcyjne normy i obostrzenia. Nasze produkty rolne muszą być poddane szczegółowym, 

kosztownym badaniom, dlatego nasza żywność jest i będzie od żywności ukraińskiej droższa, ale pozostaje 

nieporównywalnie bezpieczniejsza. Na ukraińskich polach nadal można stosować środki ochrony roślin, 

pestycydy, które u nas są od dawna surowo zakazane, dlaczego? Ponieważ są niebezpieczne dla zdrowia i życia. 

Czy naprawdę chcemy taką żywność wpychać do polskich sklepów, kupować i jeść, podawać naszym dzieciom? 

Dotyczy, to także kurczaków, trzody, jajek, mleka, roślin oleistych. Nie chodzi o to, że polscy rolnicy chcą zrobić 

na złość Ukrainie, takie głosy słychać coraz częściej. Ci, którzy tak mówią powinni się wstydzić i nie zabierać 

publicznie głosu. Zwykły ukraiński rolnik nie jest niczemu winien. Za zalew produktów wątpliwej jakości 

odpowiadają koncerny, często z udziałem zachodniego kapitału, dlaczego? Bardziej opłaca się produkować 

żywność na Ukrainie, gdyż jest taniej. Nie trzeba przeprowadzać drogich badań, nie trzeba rejestrować produktów 

zgodnie z unijnymi wymaganiami, co jest niezwykle skomplikowane, gdyż można legalnie używać pestycydów 

niebezpiecznych dla naszego zdrowia. Czy ktoś sobie zdaje sprawę, ile trudu musi włożyć polski rolnik w swoją 

pracę, w ziemię, ile wiedzy i wysiłku, aby to co uda mu się wyhodować zebrać z pól i by mogło trafić na nasze 

polskie stoły tak, aby ta żywność była zdrowa i przede wszystkim bezpieczna? Zalew produktów rolnych  

z Ukrainy oraz niezrozumiała dla nas polityka prowadzona już od dłuższego czasu sprawiają, że ten trud przestał 

się rolnikowi opłacać. Pomimo, że w Polsce mamy nadprodukcję żywności, to nie ma jej gdzie sprzedać. Jednak 

wszyscy musimy pamiętać, że chleb nie bierze się z półki w piekarni, mleko z kartonika, a mięso z lodówki. 

Dlatego musimy zacząć szanować polskiego rolnika, ponieważ może się zdarzyć, że nie będziemy mieć co zjeść 

zdrowego. Proszę pomyśleć o tym, kiedy następnym razem usłyszy się o proteście i nieprzejezdnych drogach. 

Rolnictwo, to nie tylko piękne traktory za miliony, ale przede wszystkim ciężka praca, bez której nie byłoby 

chleba. 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała za wszystkie sesje rady, które były merytoryczne, spokojne i właściwe, takie 

jak powinny być. Odbywała się dyskusja merytoryczna bez sporów personalnych, nie było  sporów politycznych. 

W imieniu wszystkich radnych podziękowała Państwu Burmistrzom za to, że tak dobrze się współpracowało,  

że zawsze byli dla nas dostępni, że starali się realizować nasze oczekiwania i oczekiwania naszych wyborców, 

ponieważ jest to bardzo ważne.  

Podziękowała Paniom z Biura Rady, za sprawne obsługiwanie sesji, za dostarczanie na czas materiałów 

sesyjnych, gdyż tych sesji było bardzo wiele, a materiały były zawsze właściwie przygotowane. 

Na koniec złożyła podziękowania pracownikom UMiG, gdyż nigdy nie byliśmy intruzami w poszczególnych 

wydziałach, tylko zawsze byliśmy prawidłowo i dobrze obsłużeni.  

Na ten moment nie planujemy żadnych zwykłych sesji, ewentualnie jeszcze jakaś nadzwyczajna sesja, jeżeli 

będzie taka konieczność. 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że jest przygotowany na 20 marca, ponieważ wspólnie z Panią Przewodniczącą 

oraz Szefami Klubów zaplanowano uroczyste zakończenie kadencji. Korzystając z okazji w imieniu własnym, 

zastępców oraz współpracowników, jednostek UMiG, spółek komunalnych podziękował za merytoryczną 

dyskusję. Nie zawsze się zgadzano. Z zewnątrz mogło nawet wyglądać, że ta jednomyślność, w niektórych 

sytuacjach źle wpływała na rozwój miasta. Natomiast wielokrotnie pod wpływem sugestii były wycofywane 

wcześniejsze uchwały tak, żeby wchodząc na salę posiedzeń była jednomyślność. Były wielogodzinne spotkania  

w ramach Komisji, w ramach Klubów. Cele, które zakładano na samym początku zostały w zdecydowanej części 

zrealizowane. Komfortem jest mieć merytoryczną Radę Miejską i tego wszystkim życzę, żeby spotkać się w tym 

gronie i dalej tak pracować na rzecz MiG Pleszew.  

 

Radna J. Molska z uwagi na fakt, że nie kandyduje na następną kadencję Rady Miejskiej, wszystkim obecnym 

radnym złożyła życzenia sukcesów w wyborach, żeby wszyscy spotkali się w tym gronie i może jeszcze trochę 

odmłodzili.    

 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zamknęła obrady LXXXI sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołowała:                                                                                             Przewodniczący Rady: 

Paulina Tecław                                                                                    Adela Grala-Kałużna  
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Przygotował(a): Paulina Tecław 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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Wykaz załączników 

Załącznik nr 1 – lista obecności Radnych Rady Miejskiej, 

Załącznik nr 2 – uchwała nr LXXXI/695/2024 w sprawie nadania Panu Ryszardowi Bosackiemu tytułu 

„Zasłużony dla Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew”, 

Załącznik nr 3 – uchwała nr LXXXI/696/2024 w sprawie zmiany Statutu Miasta i Gminy Pleszew, 

Załącznik nr 4 – uchwała nr LXXXI/697/2024 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, 

Załącznik nr 5 – uchwała nr LXXXI/698/2024 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości 

w gminie Pleszew, 

Załącznik nr 6 – uchwała nr LXXXI/699/2024  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze 

darowizny, 

Załącznik nr 7 – uchwała LXXXI/700/2024 w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym, 

Załącznik nr 8 – uchwała nr LXXXI/701/2024 w sprawie oceny aktualności miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, 

Załącznik nr 9 – uchwała nr LXXXI/702/2024 w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/219/2020 Rady Miejskiej 

w Pleszewie z dnia 24 września 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie wsi Dobra Nadzieja i Ludwina, gmina Pleszew, 

Załącznik nr 10 – uchwała nr LXXXI/703/2024 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024-2026, 

Załącznik nr 11 – uchwała nr LXXXI/704/2024 w sprawie przyjęcia Programu Usług Społecznych dla Miasta 

i Gminy Pleszew na lata 2024-2026, 

Załącznik nr 12 – uchwała nr LXXXI/705/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/273/2021 Rady Miejskiej 

w Pleszewie z dnia 11 marca 2021 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2021-2025, 

Załącznik nr 13 – uchwała nr LXXXI/706/2024 w sprawie upoważnienia dyrektora Centrum Usług 

Społecznych w Pleszewie do wydawania decyzji o przyznaniu dodatku energetycznego, 

Załącznik nr 14 – uchwała nr LXXXI/707/2024 w sprawie upoważnienia dyrektora Centrum Usług 

Społecznych w Pleszewie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji z zakresu świadczeń pomocy 

materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów, 

Załącznik nr 15 – uchwała nr LXXXI/708/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039, 

Załącznik nr 16 – uchwała nr LXXXI/709/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Pleszew na rok 2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


